
نرگس تحيرپرست، دختر خردسال معلولي بود 
كه دفترچه بيمه همگاني سلامت را در مراسمي 
رسمي از دس�ت ش�خص رئيس جمهور گرفت 
تا 8 ميليون و يكمين فردي باش�د كه در دولت 
يازدهم زير چتر بيمه س�لامت همگاني در آمده 
است. دكتر حسن روحاني 22 دي ماه 1393 در 
اين مراسم بيمه همگاني سلامت را بخش مهمي 
از عدال�ت توصيف ك�رد و روال بيم�ه همگاني 
س�لامت تا پايان دول�ت يازدهم طي ش�د و در 
نهايت 11 ميليون نفر كه به گفته ش�خص وزير و 
سخنگوي وزارت بهداشت همگي جزو گروه هاي 
مستضعف و حاشيه نش�ينان بودند زير پوشش 
اين بيم�ه در آمدن�د. تيم حرفه اي رس�انه هاي 
همراه با بيمه همگاني س�لامت توانس�تند اين 
طرح را در س�طح بين المللي ه�م مطرح كنند. 
گاردي�ن و تايمز از جمله رس�انه هايي بودند كه 
براي طرح تحول سلامت ايرانيان مطلب نوشتند، 
اما اكنون و با مشخص شدن نتايج »روحاني كر« 
و به قول وزير اشتباهات محاسباتي طرح تحول 
سلامت، مردم كمتر برخوردار سخت در حال پس 
دادن تاوان برنامه هاي س�لامت دولت هستند. 
روزنامه فايننش��ال تايمز با مقايسه بيمه همگاني 
سلامت با طرح بيمه همگاني اوباما كر  چندي پيش 
نوشت: حس��ن روحاني، رئيس جمهور ميانه روی 
ايران از سال 2013 كه بر مسند رياست جمهوري 
نشس��ت، س��رمايه گذاري در بخش بهداش��ت و 
درمان را در اولويت كارهاي خود قرار داد. پيش از 
آن، بيش از 10 ميليون نفر در ايران بيمه درماني 
نداشتند و با هزينه هاي هنگفتي مواجه بودند، اما 
اكنون اگر نام خود را در سازمان بيمه سلامت ايران 
كه يك نهاد دولتي اس��ت ثبت كنن��د، مي توانند 
كمتر از 10درصد هزينه بيمارس��تان هاي دولتي 
را بپردازند. اين بيمه هزينه درمان هاي سرپايي و 
دارو را نيز پوش��ش مي دهد؛ برنامه اي كه از برنامه 
بهداشت و درمان باراك اوباما، رئيس جمهور امريكا 

الگو گرفته است. 
    تايمز: ايراني ه�ا از »روحاني كر« رضايت 

دارند
تايمز در ادامه از اين برنامه اجتماعي دولت يازدهم، 
 نتيجه اي سياس��ي گرفته و آينده سياس��ي كشور 
را اينگونه پيش بين��ي كرده بود: » بر اس��اس يك 
نظرسنجي رسمي، 70درصد از ايراني ها از سياست 
بهداشت و درمان روحاني يا »روحاني كر« رضايت 
دارند. ب��ه نظر مي رس��د اين طرح كه ي��ك برنامه 

محبوب جهاني است، در انتخابات رياست جمهوري 
سال 2017 به پيروزي روحاني كمك كند.«

هرچند پيش بيني اين رس��انه كاملًا درست از آب 
در آمد و »روحاني كر« برگه برنده دولت تدبير و اميد 
براي تكرار حضور در جايگاه رياست جمهوري شد، 
اما سرانجام اين برنامه ها به نفع اقشاري كه عموماً 

حاشيه نشين و كمتر برخوردار بودند، نشد. 
بعد از اس��تقرار دولت دوازدهم بود كه هزينه هاي 
بالاي طرح تحول و اشتباهات محاسباتي در اين باره 
كه ش��خص دكتر سيد حس��ن قاضي زاده هاشمي 
همين چند روز پيش ب��ه آن اعتراف ك��رد، ادامه 
طرح تحول س��لامت را به گونه اي با چالش مواجه 
كرد كه چاره اي جز كاه��ش هزينه ها به هر طريق 

ممكن باقي نماند. 
    بازگشت به قبل از تحول

نخستين گام بازگش��ت فرانش��يزهاي درماني به 
دوره قبل از طرح تحول بود. به گونه اي كه به جاي 
6 درصد فرانشيز بستري در ش��هرها 10 درصد و 
به جاي 3 درصد در روس��تاها 6 درصد به بيماران 
رسيد.  همين ماجرا هم موجب شد تا بازتاب هاي 
جهاني طرح تحول تنها به روزنام��ه تايمز منتهي 
نش��ود و اوايل امس��ال گاردين هم اين موضوع را 
دستمايه يكي از گزارش هاي خود قرار داد و نوشت: 
»وزير بهداشت دولت روحاني در سه سال گذشته 
ح��دود 11 ميليون ايران��ي از جمله آن دس��ت از 
بي��كاران و فقرا را كه تحت پوش��ش بيمه خدمات 

درماني نبوده اند، بيمه كرده است. به موجب طرح 
بيمه س��لامت، دولت ماهانه در ازاي هر فرد 380 
هزار ريال حق بيمه پرداخ��ت مي كند و اين كار به 
عمده اين بيمه شدگان اجازه مي دهد تا تنها بخش 
كوچكي از هزينه هاي درمان��ي را پرداخت كنند. 
در گزارش گاردين آمده بود، ح��دود 90 درصد از 
11 ميليون نفري كه تحت پوش��ش بيمه سلامت 
قرار دارند در حومه شهرها زندگي مي كنند. اخيراً 
دولت تصميم گرفته است كه كساني كه از توانايي 
مالي برخوردارند، بر طبق ميزان درآمد خود 15 تا 
100 درصد حق بيمه خود را برعه��ده بگيرند، اما 
هنوز روشن نيست كه ش��رايط جديد از چه زماني 

اعمال خواهد شد.«
    بيمه همگاني سلامتي كه از چشم افتاد

گام بعدي از اول آبان ماه اعمال ش��د و آن محدود 
كردن دارندگان دفترچه هاي بيمه همگاني سلامت 
به مراكز دولت��ي بود و حتي پيچيدن نس��خه اين 
افراد در داروخانه منوط به نوشته شدن آن توسط 

پزشكان مراكز دولتي است. 
اجراي اين گام مردم را با مش��كلات زيادي مواجه 
كرده كه اگر به مراكز درماني و داروخانه ها س��ري 
بزنيد اين مشكلات را به خوبي درمي يابيد. رئيس 
سازمان بيمه س��لامت مي گويد: اگر افراد صندوق 
بيمه اي خود را عوض كنند و ماهي 20 هزار تومان 
بدهند مشكل حل خواهد شد و مي توانند از خدمات 

اين بيمه استفاده كنند. 
اما نكته قابل تأمل اينجاست ظرف چند ماه بعد از 
انتخابات چه اتفاقي افتاد كه به يكباره دولت متوجه 
اشتباهات محاسباتي ش��د و اگر كمي زودتر مثلًا 
اوايل امسال اين اشتباهات محاسباتي و بيمه شدن 
11 ميليون به جاي 5 ميليون نفر پيش بيني شده 
رسانه اي مي شد، آيا دولت تدبير و اميد مي توانست 

تكرار شود؟
از س��وي ديگر از آنجايي كه بي��ش از 90 درصد از 
اين 11 ميليون نفر حاشيه نش��ين اند و بنا به اذعان 
شخص وزير بهداشت حاشيه شهرها و به خصوص 
ش��هر تهران از فقير ترين مناطق به لحاظ امكانات 
بهداش��تي و درماني اند حالا ديگ��ر بيمه همگاني 

سلامت چقدر براي اين اشخاص كارايي دارد؟ 
بي ترديد همانگونه ك��ه وزير مي گويد: طرح تحول 
و بيمه سلامت اشتباهات محاس��باتي داشت، اما 
تاوان اين اش��تباهات را مردمي پرداخت مي كنند 
كه به اميد عدالت در س��لامت پ��اي صندوق هاي 

رأي آمده بودند. 
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غصه آلودگي هر پاييز با بي تدبيري بيشتر مي شود 

بيشتر از بقيه كشورها براي سلامت پول خرج مي كنيم ولي نارضايتي وجود دارد!
معاون برنامه ريزي وزير بهداشت:

عضو شوراي شهر تهران: محيط زيست به قانون و وظايف نظارتي خود عمل نمي كند

شاخص آلودگي هواي تهران 12 روز متوالي براي همه گروه ها ناسالم شد 

بازگشت به قبل از تحول
 سلامت حاشيه نشينان را پرهزينه كرده است

 بيش از 90 درصد از 11 ميليون بيمه شده سلامت، حاشيه نشين هستند  
سرنوشت اين عده با تغيير و تحولات طرح تحول سلامت چه مي شود ؟

تداوم ناس�المي ش�اخص آلودگي هواي تهران 
براي 12 روز متوالي براي همه گروه ها باعث شده 
در ميان هياهوي بودجه ش�هرداري،  بدهي ها و 
مطالبات،  انتصابات و تصويب مصوبات گذشته 
و سياسي كاري شوراي ش�هر تهران، باعث شد 
يكي از اعضاي اين ش�ورا ضمن تذكر به وزارت 
صنعت و راهنمايي و رانندگي براي عدم اجراي 
جايگزين ش�دن موتورس�يكلت هاي برقي به 
جاي موتورس�يكلت هاي بنزيني، از س�ازمان 
حفاظت محيط زيست به خاطر كوتاهي در اجراي 
قان�ون و انجام وظيف�ه نظارت�ي اش گلايه كرد. 
 تعداد متهمان آلودگي هواي تهران هر روز بيشتر 
و بيش��تر مي ش��ود و با وجودي كه مراكز پزشكي 
و درماني آم��ار بالاي��ي از قربانيان آن را منتش��ر 
مي كنند تاكن��ون هيچ يك از اي��ن متهمان دم به 
تله قانون نداده اند.  مهاجرت بي رويه به كلانشهرها، 
ساخت و سازهاي بي رويه و بلندمرتبه سازي، افزايش 
خودروها، كيفيت نامطلوب بنزي��ن،  تغيير اقليم، 
تردد خودروهاي فرسوده، سرانه اندك فضاي سبز و 
افزايش موتورسيكلت ها از جمله متهماني بودند كه 
تاكنون در خصوص آلودگي هوا عليه آنها اعلام جرم 
شده اس��ت، اما تمام اينها با شدت و ضعف در حال 
فعاليت هستند و بنابراين عجيب نيست كه آلودگي 
هوا به پاييز و زمس��تان و قشنگي هاي اين دوفصل 

سنجاق شده و در كنار پاييزهاي خشك و كم باران، 
وارونگي هوا و ثبات وضعيت هشدار براي گروه هاي 
حساس هم پاي ثابت روزهاي نيمه دوم سال شده 
اس��ت.  در اين بين مديريت هاي كلان كش��ور به 
سه گروه تقسيم ش��ده اند؛ گروهي كه مي خواهند 
و نمي توانن��د كاري كنند، گروهي ك��ه نمي دانند 
چه كار بايد بكنند و البته گروهي كه نمي خواهند 

كاري بكنند. 
    در پرونده آلودگي هواي تهران همه متهم 

و  همه قاضي اند
نكته جالب توجه اينكه هر سه گروه نسبت به اين 
وضعيت اع��لام نارضايتي و همديگ��ر را در جريان 

تداوم آلودگي هوا متهم مي كنند. 
اما قانون ح��دود تكليف ها و تقصيرها را مش��خص 

كرده، بنابراين ادامه روند موجود نشان مي دهد در 
عدم اجراي قانون همه مقصرند؛  قانوني كه در مسئله 
آلودگي هوا مي توان��د فصل الخطاب قرار بگيرد، اما 
تاكنون نگرفته قانون مصوب فروردين 93 است كه 
ديروز و در تذكرات پيش از دستور بيستمين جلسه 
علني اين شوراي ش��هر تهران، ري و تجريش مورد 
توجه ناهيد خدا كرمي، عضو اين شورا قرار گرفت.  
وي اظهار داشت: تذكر بنده به وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و همين طور معاونت راهنمايي و رانندگي 
نيروي انتظامي و س��ازمان حفاظت محيط زيست 
است. طبق مصوبه هيئت وزيران در خصوص الزام 
دس��تگاه هاي اجرايي براي مقابله مؤث��ر با آلودگي 
هوا كه در تاريخ 24 فروردين 93 ابلاغ ش��ده است، 

تاكنون اقدام مؤثري صورت نگرفته است. 
خداكرمي گفت: بر اساس اين ابلاغيه وزارت صنعت، 
معدن و تج��ارت، معاونت راهنماي��ي و رانندگي 
مكلف شده بودند تا ظرف شش ماه برنامه جايگزين 
موتورسيكلت هاي برقي به جاي بنزيني را ارائه دهند 
و سازمان ناظر هم سازمان حفاظت محيط زيست 
تعيين شده است.  عضو شوراي شهر تهران، ري و 
تجريش بيان داشت: چرا تاكنون در زمينه اجراي 
مصوبه موتورسيكلت هاي برقي اقدامي انجام نشده 
است و سازمان محيط زيست وظيفه نظارتي خود را 

در خصوص اجراي اين مصوبه انجام نداده است. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

* يكي از كاربران توييتر با انتشار اين عكس توييت كرده است: 
به اين عكس ها خيره شو خيره شو... 

 ش��هيد محبوب نوري، از ش��هداي ديروز حمله تروريستي پژاك در 
چالدران

* واكنش ها به پرداخت بدهي هاي باش��گاه پرس��پوليس و استقلال 
همچنان ادامه دارد. 

يكي از كاربران با ارائه نموداري از ميزان مدارس��ي كه مي توان با مبلغ 
بدهي باشگاه هاي پرسپوليس و استقلال ساخت، اينگونه توييت كرده 
است: »من اصلًا فوتبالي نيستم و علاقه اي هم به فوتبال ندارم، چرا بايد 
از سهم من توي بيت المال خرج دزدي ها و مفت خوري آقايون بشه؟«

* اربعي��ن و اربعين رفته ه��ا و جامانده ها هم اين روزها ب��ه يكي از پر 
مخاطب ترين و پرتوييت ترين موضوعات تبديل ش��ده و هر كس��ي از 
زاويه اي به آن نگاه مي كند و نظرش را با ديگران به اشتراك مي گذارد. 
اين كاربر توييتر با معرفي كتاب هاي عاشورايي براي جامانده ها آرامش 

شعور حسيني را در كنار شور حسيني تجويز كرده است. 
» پيشنهاد من به شما جامانده ها سرتون رو گرم كنيد«

* عكس��ي كه خودش دنيايي از حرف هاس��ت و ژن خوب واقعي را به نمايش 
كشيده است. همانگونه كه اين كاربر توييت كرده »بي ادعاترين #ژن_خوب«

توقف شوراي شهر در مرز »هشدار«
 دو ماه و اندي از آغاز به كار ش��وراي پنجم پايتخت مي گذرد و اعضاي 
شوراي در اين مدت در بسياري از موارد در واكنش به مسائل و مشكلات 

شهري فقط به دادن هشدار بسنده كرده اند.
در جلس��ات ش��وراي پايتخت، اعضاي ش��ورا با مطرح كردن مسائل 
و مش��كلات ش��هري همچون تخري��ب باغ��ات، آلودگي ه��وا، تردد 
موتورسيكلت ها، س��اختمان هاي ناايمن و س��اير موارد فقط و فقط با 
طرح مسائل شهري به دادن هشدار در جلسه شورا اكتفا و اقدامات لازم 
و ضروري را براي جلوگيري از افزايش آسيب ها و كنترل مشكلات به 

آينده موكول مي كنند.
در حقيقت شهر تهران با داشتن جمعيت 10 تا 13 ميليوني همچون 
موجود زنده اي نيازمند مراقبت ويژه اي اس��ت تا زندگي در آن جاري 
بماند و اگر مش��كل و معضلي در بخشي از ش��هر به وجود آيد و بدان 
رسيدگي نشود، اين آسيب و معضل به كل ش��هر و شهروندان آسيب 
خواهد رس��اند. بر اين اس��اس، انتظار مي رود با توجه به اينكه همواره 
اعضاي شوراي شهر از تعدد آسيب ها و مشكلات شهري سخن به ميان 
مي آورند در عمل نيز با نظارت و تصويب مصوبات براي رفع آن مشكل 

اقدام لازم را به عمل بياورند.
تجربه چندين دوره شوراي شهر نشان داده است تذكر و هشدار دادن 
نه تنها به حل و فصل مسائل و مش��كلات كمك نكرده است، بلكه در 
مدت زمان كوتاهي فقط مس��ائل و مش��كلات را در معرض توجه قرار 
داده و پس از آن به وادي فراموشي س��پرده شده است. وجود برخي از 
مسائل و مشكلات شهري همچون تخريب باغات، آلودگي هوا و نابودي 
زيست شهري نيازمند تدوين قوانين براي اجرا در شهر است تا جلوي 

آسيب بيشتر به شهر و شهروندان گرفته شود.
در حال حاضر همسويي شوراي شهر و شهرداري با دولت اين انتظار را 
به وجود مي آورد كه اعضاي شوراي شهر به صورت عميق و ريشه اي به 
مسائل و مشكلات بپردازند و از پرداختن به راهكارهاي مقطعي دوري 
كنند. در حقيقت وقتي مصوبات و موضوعات جلس��ات شوراي پنجم 
مورد رصد قرار مي گيرد، مشخص مي شود كه مسائل درون  سازماني 
شورا و شهرداري بيشترين وقت و زمان شورا را در بر مي گيرد و زماني به 

خبر دادن هشدار به مشكلات و معضلات شهري باقي نمي ماند.
عبور از اين ايس��تايي نيازمند فعاليت بيش��تر تك تك اعضاي شورا و 
استفاده از نظرات كارشناسي دس��تگاه هاي متولي در كميسيون هاي 
مربوطه اس��ت تا ش��اهد گره گش��ايي از كلاف در هم تنيده مشكلات 

شهري باشيم.
پرداختن سرفصلي، گذرا و فهرست وار به مسائل و مشكلات شهري جز 
تهيه خوراك رسانه اي براي بولد كردن معضلات موجود فايده ديگري 

را به همراه ندارد.
وعده ه��اي انتخاباتي اعضاي ش��ورا در ميان اي��ن يكنواختي در حال 
گم شدن اس��ت، به گونه اي كه برخي از اعضاي ش��وراي شهر حتي به 
وعده هاي اوليه خود نيز بي توجه بوده و از آن به راحتي عبور كرد ه اند. در 
حقيقت شورا قلب تپنده مديريت شهري است و اگر اين روند ادامه يابد، 
علاوه بر از دست دادن زمان هاي مفيد براي تصميم گيري و نظارت بر 

اجرا به نخ نما شدن مشكلات خواهد انجاميد.
بر اين اساس، ضروري است تا اعضاي شوراي شهر با رصد دقيق مسائل 
و مشكلات به فكر رفع معضلات شهري بر آيند تا شهر طي مسير توسعه 

و ارتقاي زندگي شهري متوقف نشود.

بيژن يانچشمه
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رئيس دانشگاه جامع  علمي -كاربردي:

دانشگاه جامع  400 هزار ظرفيت خالي دارد
رئيس دانش�گاه جامع علمي- كاربردي گفت: مهرماه امسال 550 
هزار ظرفيت اع�لام كرديم كه فقط 130 هزار نف�ر ثبت نام كردند. 
محمد حس��ين اميد گفت: آموزش مهارتي در كش��ور مغفول بوده 
است، به طوري كه حدود 4 ميليون دانشجو داريم كه تنها 10 درصد 
آ نها آموزش مهارتي مي بينند كه آن هم آموزش مهارتي كامل نيست. 
جامعه ما يك جامعه مدرك گرا اس��ت و مدرك بر مهارت ارجحيت 
دارد، به طوري كه مردم حاضر هس��تند فوق ليس��انس از دانشگاه 
س��طح پايين دريافت كنند ولي مدرك پايين تري در دانشگاه هاي 

مهارتي نگيرند. 
وي تصريح كرد: امسال سال دوم برنامه ششم توسعه هستيم كه كمتر از 
15 درصد دانشجوي مهارتي داريم يعني بيش از 85 درصد دانشجويان 
آموزش نظري مي بينند كه اين آموزش براي حركت در مرزهاي دانش 

به كار برده مي شود. 
رئيس دانشگاه علمي - كاربردي تصريح كرد: بخش زيادي از رشته هاي 
مهارتي كه در گذشته تصويب شده بازار كار ندارد و اشباع شده است، 
زيرا اين رشته ها با رشته هاي نظري تفاوتي ندارند و دستگاه ها در اين 

رشته ها دانشجويان دانشگا هاي سطح بالاتر را جذب مي كنند. 
وي گفت: مراكز ما به صورت بي رويه گس��ترش يافته به طوري كه در 
تهران 200 مركز وجود دارد و در حالي كه جزو شرايط مراكز اين است 
كه بايد زمين مركز حداقل هزار و 200 متر باشد، ولي مراكزي در حد 
يك خانه يا يك مدرس��ه كوچك داريم كه در حال تخريب هستند يا 

انباري يك كارگاه را به مركز تبديل كردند. 
اميد به خبرگزاري فارس گفت: وقتي در يك مركز غيرمرتبط رشته هاي 
مختلف تدريس مي ش��ود آن مركز نمي تواند پاسخگوي دانشجويان 
باشد، س��ال 94 نزديك به 17 هزار كد  رشته محل در اين دانشگاه بود 
كه سال 96 آن را به 8 هزار تقليل داديم و باز هم 3 هزار كدرشته محل 
اضافي هستند، ولي افرادي مانع از حذف اين كد رشته محل ها مي شوند. 
در تهران مركزي داشتيم كه 4 هزار دانشجو داشت و بايد 40 هزار متر 

فضا داشته باشد ولي 2 هزار متر فضا داشت. 
وي تأكيد كرد: 25 سال از عمر دانشگاه علمي -كاربردي مي گذرد، ولي 
حتي يك مركز هم داراي اساسنامه نيست. درباره شرايط زيرساخت ها 
نيز كف ش��رايط را قرار داديم.  اميد گفت: مهرماه امس��ال 550 هزار 
ظرفيت اعلام كرديم كه 130 هزار نفر ثبت نام كردند، يعني 400 هزار 
ظرفيت خالي داريم كه حداقل 100 هزار ظرفيت از رشته هاي بسيار 
مورد نياز كش��ور در مراكز خوب ما هس��تند.  رئيس دانشگاه علمي- 
كاربردي تصريح كرد: براي نهادينه كردن فرهنگ علمي -كاربردي و 
مهارت محوري چند كار انجام داديم، به طوري كه آقاي قرائتي نيز دو 
برنامه از درس هايي از قرآن را در اين زمينه انجام داد و به مقام معظم 
رهبري نامه نوش��ت كه مهارت محوري وارد حوزه هم بش��ود و ايشان 
دستور سريع به رؤساي حوزه هاي علميه دادند تا اين كار صورت بگيرد.  
وي خاطرنشان كرد: با س��تاد نيروهاي مسلح نيز مذاكراتي داشتيم تا 
سربازها در قالب پودمان هاي تخصصي آموزش ببينند و اين ستاد نيز 
بنا به فرمايش مقام معظم رهبري براي سربازها اعم از افرادي كه مدرك 

دارند يا ندارند برنامه ريزي كرده است. 

     رئيس فراكسيون حج و زيارت مجلس با اشاره به برخي سودجويي ها و 
دلال بازي ها در روند صدور ويزاي اربعين براي زائران تأكيد كرد: از وزارت 
خارجه مي خواهيم به اين وضع رسيدگي كند چون اوضاع نسبت به سال 

قبل بدتر شده است. 
     رئيس شوراي اسلامي شهر تهران، ري و تجريش گفت: مديريت شهري 
تهران در سال هاي اخير افتخار يافته كه سهم كوچكي در اين حركت بزرگ 

اربعين حسيني داشته باشد. 
     عضو مجمع نمايندگان تهران گفت: حضور نمايندگان پايتخت در دفتر 
استاندار تهران براي جلسه با وي كار درستي نيست و به دور از شأن مجلس 
است و اگر آقاي اس��تاندار حرفي دارد با حضور در دفتر مجمع نمايندگان 

مطالبش را ارائه كند. 
     س��ازمان وظيفه عمومي ناجا گفت: همه مشمولان فوق ديپلم، ديپلم 
و زيرديپلم كه برگ آم��اده به خدمت به تاريخ آبان ماه س��ال 96 دريافت 
كرده اند، تاريخ اعزام آنان از نوزدهم به بيست و سوم همان ماه تغيير يافت. 
     رئيس س��ازمان بهزيستي كش��ور ايجاد ش��هرك هاي بازتواني زنان 
آسيب ديده را مخالف با ديدگاه هاي علمي و تخصصي روز دنيا در برخورد 
با زنان آس��يب ديده دانس��ت و تصريح كرد: حضور افراد آس��يب ديده در 
كنار خانواده اثربخشي بيشتري در مقايسه با حضور آنان در شهرك هاي 

بازتواني دارد. 
     معاون تربيت بدني و س��لامت وزارت آموزش و پ��رورش با بيان اينكه 
3هزار معلم تربيت بدني كمبود داريم، ابراز داش��ت: از سال آينده در پايه 
دوازدهم كمبود معلم ورزش خواهيم داشت؛ چراكه ساعت اين درس در 

اين پايه دو ساعت است. 
     به گفته رئيس اتاق اصناف تهران، خيلي بد است كه 11 ماه از حادثه 
پلاسكو گذشته و هنوز هيچ كاري براي كسبه اين ساختمان انجام نداديم. 
     مديركل بورس و اعزام دانشجويان خارج وزارت علوم از افزايش تعداد 
فرصت مطالعاتي دروه دكتري خبر داد و گفت: س��ال گذشته يك هزار و 

300 نفر به فرصت مطالعاتي خارج اعزام شدند. 
    مديرمس��ئول روزنامه حمايت با انتقاد از لايحه سازمان رسانه اي كه 
به كميسيون فرهنگي دولت ارجاع شده اس��ت، گفت: مواد اين لايحه در 
پي مهار مطبوعات و رسانه هاس��ت و خبرنگار را به چشم طغيانگر ديده و 

درصدد مهار اوست. 
     از جمله مواردي كه باهم خوري آن باعث ايجاد عوارض سوء براي بدن و 

ايجاد امراض مختلف مي شود، مصرف همزمان »برنج با ماست« است. 
     سرپرس��ت دانش��گاه فرهنگيان بر ضرورت بازنگري طرح استخدام 
نيروهاي حق التدريس��ي در مجلس تأكيد كرد و گفت: تصويب اين طرح 

تبعات ناخوشايندي ايجاد خواهد كرد. 
* معاون س��اماندهي امور جوان��ان وزارت ورزش و جوان��ان، ناهماهنگي 
آموزش هاي ارائه ش��ده ب��ه جوانان در دس��تگاه هاي مختل��ف را يكي از 
آسيب هاي اين حوزه دانس��ت و گفت: براي حل اين مشكل بايد »شوراي 
سياست گذاري آموزش در حوزه جوانان و حل معضلات« آن شكل بگيرد. 

بهداش�ت  وزارت  برنامه ري�زي  و  هماهنگ�ي  مع�اون 
گف�ت: كش�ور م�ا از برخي كش�ورهايي كه س�طح س�لامت 
بالات�ري دارن�د، پول بيش�تري هزين�ه مي كند، ام�ا در عين 
ح�ال نارضايتي هاي�ي از اوض�اع س�لامت وج�ود دارد. 
علي اكبر حق دوست در همايش تدوين و بازنگري برنامه عملياتي 
سازمان بيمه سلامت گفت: يكي از آس��يب هاي جدي در كشور، 

محقق شدن تنها ميزان كمي از برنامه هاي تدوين شده است. 
وي افزود: برنامه هايي كه در كش��ور تدوين مي ش��وند يا بس��يار 

غيرمنطقي هستند يا شرايط اجراي آن وجود ندارد. 
حق دوست تأكيد كرد: بايد قبل از عملياتي كردن هر برنامه اي به 

بعد رواني آن نيز توجه كرد. ما در هر سطحي كه باشيم از قاعده مند 
رفتار كردن فرار مي كنيم و از نظارت مي ترسيم. 

وي ادامه داد: بنابراين اگر قرار اس��ت در س��ازمان بيمه س��لامت 
سيستمي به نام برنامه عملياتي و پايش طراحي و پياده سازي شود، 
بدون در نظر گرفتن زيرساخت هاي لازم احتمال تأثيرگذاري براي 

آن وجود ندارد. 
معاون هماهنگ��ي و برنامه ريزي وزارت بهداش��ت افزود: از طرفي 
سيستم تش��ويق و تنبيه به خوبي ش��كل نگرفته و به اين ترتيب 

نظارت ها معني ظاهري پيدا مي كنند. 
وي افزود: اين دو موضوع باعث ش��ده برنامه ها آنط��ور كه بايد در 

سيستم ها شكل نگيرند و ميزان بهره وري به شدت كاهش يابد. 
معاون هماهنگي و برنامه ريزي وزارت بهداش��ت گفت: كشور ما از 
برخي كشورهايي كه سطح س��لامت بالاتري دارند، پول بيشتري 
هزينه مي كند، اما در عين حال هم نارضايتي هايي از اوضاع سلامت 

وجود دارد. 
حق دوست با بيان اينكه اين نارضايتي در حوزه هاي ديگر نيز ديده 
مي شود، افزود: ميزان پول هزينه شده در مقابل آورده آن مناسب 
نيست. ما نقشه راه 1404 را در حوزه درمان نوشته ايم كه بتوانيم 
در اين سال مقام اول منطقه را به دست آوريم. اقدامات مؤثري هم 

برايمان انجام شده، اما نگاه درونگرايي داشتيم. 


